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Radslavák - zpravodaj obce Radslavice, periodický tisk územně samosprávního celku obce Radslavice. 
Zapsán do evidence periodického tisku pod ev. č.: MK ČR E 17421. Počet výtisků: 200 ks. Vychází polo-
letně. Vedení redakce: Jana Szkutová.  Bez jazykové korektury.Vydavatel: OÚ Radslavice 91, 683 21 
Pustiměř, IČ: 00373567. Tisk JKKA tisk, s.r.o. Vydáno v prosinci 2020. Příspěvky prosím zasílejte na        
e-mail info@obecradslavice.com nebo volejte 773 968 395. 

V roce 2020 bylo do Obecní knihovny zakou-
peno celkem 47 nových knih různých žánrů. 
Z titulů letošních knižních novinek uvádím 
alespoň pár.  Přijměte je, prosím, jako po-
zvánku do naší knihovny, kde na vás, milí 
čtenáři, tyto a další jiné knihy čekají.  
 
Historie:  
Jindra Jaromír: Boj slepého krále 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Koubková Zuzana: Zázračný medailon 
Niedl František: Já, rytíř 
 
Historické detektivky:  
Bauer Jan: Vraždící golem 
Bauer Jan: Na straně českého krále 
Vondruška Vlastimil: Pomsta bílého jedno-
rožce 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Vondruška Vlastimil: Manželské zrcadlo 
 
Historie s prvky fantasy:  
Freiová Kristýna: Lucifer a Markétka 
 
Válečné příběhy:  
Kessler Leo: Pekelní andělé 
 
Z lékařského prostředí:  
Palmer Michael: Zkáza 

Detektivky:  
Beran Ladislav: Zločin v abštajku 
Bým Petr: Vražda v nemocnici 
Klevisová Michaela: Drak spí 
 
Pro děti:  
Dahl Roald: Vilda a pidipískové 
Niebisch Jackie: Pračlovíčci 
 
Romantické příběhy pro ženy:  
Jeffries Sabrina: Tajemství lady Gwyn 
Needham Linda: Vdej se ještě dnes 
Enoch Suzanne: Někdo to rád skotské 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Romány pro ženy:  
Jakoubková Alena: Přišla třetí blondýna 
Steel Danielle: V hlavní roli 
Roberts Nora: Srdce v bouři 
 
Společenský román, titul, který byl vyhlášený 
„Knihou roku“ na základě čtenářské ankety:  
Lednická Karin: Šikmý kostel  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Chcete-li se stát čtenářem, stačí se pouze 
vyplnit přihlášku. U dětí a mládeže do 15 let 
je nutná účast zákonného zástupce. Nevybírá-
me žádné roční poplatky.  Těším se na Vaši 
návštěvu.  
Půjčovní doba: vždy první a třetí středa v 
měsíci, v době od 17h do 18h. 
 

Jana Zlámalová, knihovnice 

Obecní knihovna 
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 Slovo starosty, zimní údržba, skákací hrad, prodej parcel  

Slovo starosty 

 
Vážení spoluobčané, 
 
po roce jsou tu opět Vánoce! Po-

malu nastává čas klidu a pohody, 

kdy bychom měli zapomenout na 

běžné problémy a užívat si vá-

noční atmosféru plnými doušky.  

Doufám, že letošní nutná pande-

mická omezení nenaruší rodinná 

setkání, smích, vánoční cukroví a 

samozřejmě vánoční pohádky 

nebo dobrý svařák. To vše, co 

nás během Vánoc doprovází. Ta 

neopakovatelná atmosféra, která 

k Vánocům patří, se nedá zapo-

menout a přeji Vám, abyste nad-

cházející svátky prožili se svými 

nejbližšími ve zdraví a pohodě. 

Radujme se z maličkostí a z kaž-

dého upřímného úsměvu, a to 

nejen během vánočních svátků, 

ale během celého roku.  

Rád bych vám jménem obecního 
úřadu a celého zastupitelstva po-
přál krásné prožití vánočních 
svátků, hodně zdraví a úspěšné 
vykročení do nového roku 2021. 

 

 

Marek Doležal, starosta 

Slovo starosty 
Na prosincovém veřejném zasedání z 
roku 2019 schválilo zastupitelstvo obce 
prodej obecních stavebních pozemků v 
Radslavičkách. Jedná se dvě parcely na 
místech původních vybydlených domů  č. 
p. 5 a 6. K zamezení spekulativního jed-
nání, si obec stanovuje podmínky, které 
budu zakotveny v kupní smlouvě. Je to 

především postavení nového RD do 5 let 
od koupě pozemku a další právní pod-
mínky, které budou ve smlouvě sjednány. 
Obec Radslavice nemá s ohledem na cíle 
prodeje zájem vytvořit zisk, ale naopak 
nabídnout dostupnou cenu a dosáhnout 
prodeje obou ploch.  

Marek Doležal, starosta 

S blížící se zimou se blíží i zimní údržba 
komunikací a chodníků. Údržba místních 

komunikací Kančí ulička, B2, B3, horní a 
spodní brána JZD a celé Radslavičky bu-

dou stejně jako v loni zajišťovat naši part-
neři. Může se proto stát, že případný po-

syp místních komunikací bude proveden s 
menším zpožděním. Posyp hlavní krajské 
komunikace zajišťuje SUS Jmk (Správa a 

údržba komunikací jihomoravského kra-
je). Posypy nebo solení chodníků se bude 

provádět podle potřeby a možností našimi 
spolupracovníky v obci. Přesto dbejte 

prosím zvýšené opatrnosti při špatných 
klimatických podmínkách a mějte v patr-

nosti, že je vždy potřeba se přizpůsobit 
stavu a povaze vozovky nebo chodníku. 

Marek Doležal, starosta 

Prodej parcel 

Zimní údržba 2020 / 2021 

Obec Radslavice pronajímá soukromým osobám velký skákací hrad rozměru 8 x 10 m. 

Cena pronájmu je pro soukromé osoby s trvalým pobytem mimo Radslavice 5.000,- Kč 

na den. Zvýhodněná cena pronájmu pro občany s trvalým pobytem v Radslavicích je  

1.000,- Kč na den. 

Pronájem skákacího hradu 



4  

Zprávy ze zastupitelstva 

1. Zastupitelstvo obce Radslavice určuje zapisovatelku pí. Lenku Konečnou a ověřovatele zápisu p. Karla Školaře a pí. Mgr. 
Janu Szkutovou. 
2. Zastupitelstvo obce Radslavice bere na vědomí Rozpočtové opatření č. 5/2020. 
Usnesení č. 1/2020 
3. Zastupitelstvo obce Radslavice schvaluje Smlouvu o dílo s firmou Wagner stavební spol. s.r.o. na zhotovení přeložky kanali-
zace na hřišti v Radslavičkách ve výši 321 736,93 Kč s DPH. 
Usnesení č. 2/2020 
4. Zastupitelstvo obce Radslavice schvaluje Smlouvu o dílo č. 04/2020 na „Chodník kolem hřiště TJ Rapid“ s firmou VHS – 
stavby Vyškov s.r.o. ve výši 102 935,- Kč s DPH. 
Usnesení č. 3/2020 
5. Zastupitelstvo obce Radslavice schvaluje použití investičního fondu Mateřské školy Radslavice, p.o. na pořízení herního prv-
ku ve výši 69 427,99 Kč. 
Usnesení č. 4/2020 
6. Zastupitelstvo obce Radslavice bere na vědomí nabídky k záměru obce prodat stavební parcely v k.ú. Radslavičky. 
Usnesení č. 5/2020 
7. Zastupitelstvo obce Radslavice bere na vědomí připomínky z diskuse.  
Usnesení č. 5/2020 
 

Výpis usnesení z letošního 17. června  

Výpis usnesení z letošního 30. září  

1. Zastupitelstvo obce Radslavice určuje zapisovatelku pí. Lenku Konečnou a ověřovatele zápisu p. Zdeňka Jelínka a p. Ing. 
Miloslava Dolejše. 
2. Zastupitelstvo obce Radslavice bere na vědomí Rozpočtové opatření č. 8/2020. 
Usnesení č. 1/2020 
3. Zastupitelstvo obce Radslavice schvaluje žádost o povolení výjimky v počtu dětí z 24 na 25 na školní rok 2020/2021. 
Usnesení č. 2/2020 
4. Zastupitelstvo obce Radslavice bere na vědomí nabídky k záměru obce prodat stavební parcely v k.ú. Radslavičky. 
Usnesení č. 3/2020 
5. Zastupitelstvo obce Radslavice neschvaluje poskytnutí příspěvku na spolufinancování sítě sociálních služeb ORP Vyškov. 
Usnesení č. 4/2020 
6. Zastupitelstvo obce Radslavice schvaluje Kupní smlouvu a smlouvu o částečném zániku věcného břemene – služebnosti č. N 
187/2020 s p. xxxxxxxxxxxxxx na pozemek par.č. 348/5 v k.ú. Radslavice o výměře 10 m2 za 10,- Kč, s p. xxxxxxxxxxxx na 
pozemek par.č. 345/5 v k.ú. Radslavice o výměře 20 m2 za 20,- Kč, s pí. xxxxxxxxxxx na pozemek par.č. 333/5 v k.ú. Radsla-
vice o výměře 51 m2 za 51,- Kč, s xxxxxxxxxxxxxxx na pozemek par.č. 330/5 v k.ú. Radslavice o výměře 61 m2 za 61,- Kč, s 
manželi xxxxxxxxxxxxxxxxxxx na pozemek par.č. 327/5 v k.ú. Radslavice o výměře 60 m2 za 60,- Kč. Paní xxxxxxxxxxxxxx, 
jako osoba povinná z věcného břemene a p. xxxxxxxxxxx, jako osoba oprávněná z věcného břemene, se touto smlouvou dohod-
li na částečném zániku věcného břemene užívání na pozemku par.č. 333 v k.ú. Radslavice, na nové parcele č. 333/5 toto věcné 
břemeno zaniká, a to v celém rozsahu bez jakékoliv úhrady. 
Usnesení č. 5/2020 
 

1.Zastupitelstvo obce Radslavice určuje zapisovatelku pí. Lenku Konečnou a ověřovatele zápisu p. Karla Školaře a pí. Mgr. 
Janu Szkutovou. 
2.Zastupitelstvo obce Radslavice bere na vědomí Rozpočtové opatření č. 6/2020. 
Usnesení č. 1/2020 
3. Zastupitelstvo obce Radslavice schvaluje Rozpočtové opatření č. 7/2020. 
Usnesení č. 2/2020 
4. Zastupitelstvo obce Radslavice schvaluje Dodatek č. 2 ke Smlouvě o dílo S19MMR029 na Sportovní areál Radslavičky s 
firmou hřiště.cz, s.r.o. s termínem realizace do 31. 10. 2020. 
Usnesení č. 3/2020 
5. Zastupitelstvo obce Radslavice schvaluje Smlouvu o poskytnutí dotace z rozpočtu Jihomoravského kraje č. JMK065649/20/
ORR na Výstavbu zahrady Mateřské školy v Radslavicích – I. etapa ve výši 240 000,- Kč. 
Usnesení č. 4/2020 
6. Zastupitelstvo obce Radslavice bere na vědomí připomínky z diskuse.  
Usnesení č. 5/2020 

Výpis usnesení z letošního 29. července  
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Zprávy ze zastupitelstva 

Radslavák — Prosinec 2020  

Výpis usnesení z letošního 11. listopadu  

7. Zastupitelstvo obce Radslavice schvaluje Kupní smlouvu a smlouvu o částečném zániku věcných břemen – služebností č. N 
188/2020 s p. xxxxxxxxxxxxxx na pozemek par.č. 336/5 v k.ú. Radslavice o výměře 45 m2 za 45,- Kč, s manželi 
xxxxxxxxxxxxxxx na 1/3 pozemku par.č. 324/5 v k.ú. Radslavice o výměře 34 m2 za 11,- Kč, s p. xxxxxxxxxxxxx na 2/3 po-
zemku par.č. 324/5 v k.ú. Radslavice o výměře 34 m2 za 23,- Kč, s manželi xxxxxxxxxxxxxxx na pozemek par.č. 339/5 v k.ú. 
Radslavice o výměře 27 m2 za 27,- Kč. Manželé xxxxxxxxxxxx, jako osoby povinné z věcného břemene a pí. xxxxxxxxxxxx, 
jako osoba oprávněná z věcného břemene, se touto smlouvou dohodli na částečném zániku věcného břemene bytu na pozemku 
par.č. 324 v k.ú. Radslavice, na nové parcele č. 324/5 toto věcné břemeno zaniká, a to v celém rozsahu bez jakékoliv úhrady. 
Manželé xxxxxxxxxxxxx, jako osoby povinné z věcného břemene a pí. xxxxxxxxxxxxxx, jako osoba oprávněná z věcného bře-
mene, se touto smlouvou dohodli na částečném zániku věcného břemene bytu na pozemku par.č. 324 v k.ú. Radslavice, na nové 
parcele č. 324/5 toto věcné břemeno zaniká, a to v celém rozsahu bez jakékoliv úhrady.  
Usnesení č. 6/2020 
8. Zastupitelstvo obce Radslavice schvaluje Kupní smlouvu a smlouvu o částečném zániku věcného břemene – služebnosti č. N 
189/2020 s p. xxxxxxxxxxxxxx na pozemek par.č. 342/5 v k.ú. Radslavice o výměře 21 m2 za 21,- Kč. Pan xxxxxxxxxxxx, jako 
osoba povinná z věcného břemene a p. xxxxxxxxxxxxx, jako osoba oprávněná z věcného břemene, se touto smlouvou dohodli na 
částečném zániku věcného břemene užívání na pozemku par.č. 342 v k.ú. Radslavice, na nové parcele č. 342/5 toto věcné břeme-
no zaniká, a to v celém rozsahu bez jakékoliv úhrady. 
Usnesení č. 7/2020 
9. Zastupitelstvo obce Radslavice schvaluje Kupní smlouvu o převodu nemovitostí na pozemky par.č. 503/3 o výměře 89 m2 a 
par.č. 503/2 o výměře 76 m2 v k.ú. Radslavice s obcí Pustiměř za cenu 4 125,- Kč. 
Usnesení č. 8/2020 
10. Zastupitelstvo obce Radslavice bere na vědomí Závěrečný účet DSO Hanácký venkov za rok 2019. 
Usnesení č. 9/2020 
11. Zastupitelstvo obce Radslavice schvaluje Smlouvu o dílo s firmou VHS – stavby Vyškov s.r.o. na výstavbu Chodníku a par-
kovacích stání Radslavičky ve výši 1 011 613,92 Kč s DPH a pověřuje starostu obce smlouvu uzavřít. 
Usnesení č. 10/2020 
12. Zastupitelstvo obce Radslavice bere na vědomí připomínky z diskuse.  
Usnesení č. 11/2020 

 

1. Zastupitelstvo obce Radslavice určuje zapisovatelku pí. Lenku Konečnou a ověřovatele zápisu p. Karla Školaře a pí. Mgr. 
Janu Szkutovou. 
2. Zastupitelstvo obce Radslavice bere na vědomí Rozpočtové opatření č. 9/2020. 
Usnesení č. 1/2020 
3. Zastupitelstvo obce Radslavice schvaluje Rozpočtové opatření č. 10/2020. 
Usnesení č. 2/2020 
4. Zastupitelstvo obce Radslavice pověřuje starostu prováděním rozpočtových opatření, a to bez omezení. V případě přijetí a 
zapojení dotace pověřuje starostu prováděním rozpočtových opatření ve výši přijaté dotace. Pokud obec obdrží do rozpočtu pře-
dem neplánované příjmy, lze tyto příjmy zapojit do výdajů. Na nejbližším veřejném zasedání obce bude rozpočtové opatření 
předloženo zastupitelstvu na vědomí. 
Usnesení č. 3/2020 
5. Zastupitelstvo obce Radslavice schvaluje výsledek hodnocení dle zprávy o hodnocení nabídek a schvaluje v souladu s doporu-
čením hodnoticí komise rozhodnutí o výběru dodavatele: EDMA s.r.o., č.p. 708, 683 04 Drnovice, IČO: 25558391 (nabídková 
cena 3 199 288,32 Kč bez DPH), jehož nabídka byla v zadávacím řízení vyhodnocena jako ekonomicky nejvýhodnější podle 
výsledku hodnocení nabídek. Zastupitelstvo zároveň schvaluje, že v případě neuzavření smlouvy z důvodů na straně dodavatele 
prvního v pořadí bude rozhodnuto o výběru dodavatele druhého v pořadí: Navláčil stavební firma, s.r.o., Zlín, Bartošova 5532, 
PSČ 76001, IČO: 25301144 (nabídková cena 3 599 000 Kč bez DPH), a v případě neuzavření smlouvy z důvodů na straně doda-
vatele druhého v pořadí bude rozhodnuto o výběru dodavatele třetího v pořadí:  SIMOST, s.r.o., Jižní náměstí 32/15, Dolní Her-
špice, 619 00 Brno, IČO: 46995803 (nabídková cena 4 955 125 Kč bez DPH). Zastupitelstvo obce souhlasí se zněním smlouvy o 
dílo. Zastupitelstvo obce pověřuje starostu, aby v souladu s výše uvedeným uzavřel smlouvu o dílo s vybraným dodavatelem.  
Usnesení č. 4/2020 
6. Zastupitelstvo obce Radslavice schvaluje Dodatek č. 1 ke Smlouvě o dílo s firmou Wagner stavební spol. s.r.o. na zhotovení 
přeložky kanalizace na hřišti v Radslavičkách v ceně 106 718,07 Kč s DPH. 
Usnesení č. 5/2020 
7. Zastupitelstvo obce Radslavice bere na vědomí připomínky z diskuse.  
Usnesení č. 6/2020 
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Zprávy ze zastupitelstva, akce na rok 2021 

Výpis usnesení z letošního 17. prosince 

Leden  3. 1.  Tříkrálová sbírka   

 

Únor  *  Ostatky 

 

Březen *  Karneval 

   

Duben  *  Zájezd do Loštic 

  30. 4.  Stavění máje 

 

Květen 9. 5.           Den matek 

                      22. 5.             zájezd pro děti Energylandia Polsko 

  29. 5.           Kácení máje + Den dětí 

 

Červen 5. 6.  Hasičská soutěž 

  25. 6.  Pasování MŠ 

  26. 6.  Turnaj v malé kopané 

Červenec 12. – 16. 7. Příměstský tábor (děti ZŠ) 

                       19. - 30. 7.     Příměstský tábor (děti MŠ) 

 

Akce se budou konat v závislosti na epidemiologické situaci.  

Srpen  *  Turnaj v nohejbale 

  *              Branný závod 

   

Září               25. 9.  Hasiči noční soutěž 

 

Říjen  *  Drakiáda 

                      *                     Kulturní představení na kulturním 

domě 

  

                                                

Listopad 6. 11.  Strašidelná stezka 

  11. 11.  Lampionový průvod 

                       28. 11.           Mikulášská nadílka (obec) 

  *  Zájezd Krakov 

  

Prosinec 31. 12.  Silvestrovský fotbal 

  31. 12.  Silvestrovská diskotéka pro děti 

Plán akcí na rok 2021 

1. Zastupitelstvo obce Radslavice určuje zapisovatelku pí. Lenku Konečnou a ověřovatele zápisu p. Ing. Miloslava Dolejše a p. 
Ing. Milana Pazderu.  
2. Zastupitelstvo obce Radslavice bere na vědomí Rozpočtové opatření č. 11/2020. 
3. Zastupitelstvo obce Radslavice schvaluje podání žádosti o poskytnutí dotace z podprogramu 117D8210 Podpora obnovy a 
rozvoje venkova 2021 – DT 117D8210H – Podpora budování a obnovy míst aktivního a pasivního odpočinku, vyhlášený Minis-
terstvem pro místní rozvoj, na akci „Obnova hřiště Radslavičky." 
Usnesení č. 1/2020 
4. Zastupitelstvo obce Radslavice schvaluje Obecně závaznou vyhlášku č. 1/2020, o místním poplatku za provoz systému shro-
mažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů s účinností od 1. 1. 2021. 
Usnesení č. 2/2020 
5. Zastupitelstvo obce Radslavice schvaluje, že od 1. 1. 2021 každá nemovitost s číslem popisným nebo evidenčním bude mít 
nárok na 1x 140 l BIO popelnici zdarma. Za každou další 140 l BIO popelnici občan zaplatí 800,- Kč/rok. Za každou další 240 l 
BIO popelnici občan zaplatí 1 600,- Kč/rok. Pokud občan bude chtít místo 140 l BIO popelnice, kterou má zdarma, větší 240 l 
BIO popelnici zaplatí 800,- Kč/rok. 
Usnesení č. 3/2020 
6. Zastupitelstvo obce Radslavice schvaluje Smlouvu o zřízení věcného břemene č.: PV-014330063337/001 se spol. E.ON Dis-
tribuce, a.s. za jednorázovou úplatu ve výši 1 500,- Kč bez DPH. 
Usnesení č. 4/2020 
7. Zastupitelstvo obce Radslavice schvaluje Smlouvu o zřízení věcného břemene č.: PV-014330062017/001 se spol. E.ON Dis-
tribuce, a.s. za jednorázovou úplatu ve výši 1 000,- Kč bez DPH. 
Usnesení č. 5/2020 
8. Zastupitelstvo obce Radslavice schvaluje finanční dar pro TJ Radslavice, z. s. ve výši 80 000,- Kč. 
Usnesení č. 6/2020 
9. Zastupitelstvo obce Radslavice schvaluje Zřizovací listinu Mateřské školy Radslavice 91, příspěvková organizace. 
Usnesení č. 7/2020 
10. Zastupitelstvo obce Radslavice schvaluje rozpočet Mateřské školy Radslavice na rok 2021. 
Usnesení č. 8/2020 
11. Zastupitelstvo obce Radslavice schvaluje rozpočet obce Radslavice na rok 2021. Rozpočet je schválen na paragrafy jako 
schodkový. 
Usnesení č. 9/2020 
12. Zastupitelstvo obce Radslavice bere na vědomí připomínky z diskuse.  
Usnesení č. 10/2020 
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Tříděný komunální odpad a bioodpad 

Na letošním posledním veřejném zasedání zastupitelstvo obce 

schválilo úpravu Obecně závazné vyhlášky č. 1/2020, o míst-

ním poplatku za provoz systému shromažďování, sběru, pře-

pravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů a 

zároveň nastavuje nová pravidla pro využívání bio popelnic. 

Tomuto důležitému rozhodnutí předcházela dlouhá diskuse. 

Snažili jsme se najít nejvhodnější kompromis mezi tím, co naše 
obec momentálně platí za vyvážení odpadu a výší poplatku, 
který bude občan povinen platit od příštího roku. Nutno říct, že 

nejde až tak o zdražení, ale o znovuzavedení poplatků, které v 
naší obci byly před několika lety. Tehdy zastupitelstvo chtělo 

pomoci rodinám s více dětmi a důchodcům, aby se jim ulevilo 
od nákladů za odpad. Poplatek, který se nyní musí obnovit, 

zrušilo.  
Vzhledem k tomu, že situace okolo Covid 19 snížila příjmy 
obce o 0,5 milionu korun ročně, muselo zastupitelstvo celou 

situaci přehodnotit. Zákaz skládkování, který má začít platit od 
roku 2030 a postupné navyšování poplatku za uložení odpadu 

ze současných 500 Kč za tunu na 1 850 Kč za tunu, jak o něm 
píše MŽP, dává tušit, že se dalšímu zdražování v nadcházejí-

cích letech zřejmě nevyhneme. 

Přehled poplatků za likvidaci komunálního odpadu: 

K další důležité změně dochází u BIO popelnic. Při letošním 

placení poplatků byli občané dotazováni na to, kolik mají za-

půjčených BIO popelnic, provedli jsme vyhodnocení počtů a 

revizi nákladů za likvidaci bioodpadu.  

Všichni občané Radslavic mají v současnosti popelnice k li-

kvidaci biologicky rozložitelného odpadu zdarma. Na tom se 

nic měnit nebude. Bude se pouze redukovat jejich počet.  

 

• Každá nemovitost s číslem popisným nebo evidenčním 

bude mít nárok na 1 x 140 l BIO popelnici zdarma.  

 

• Za každou další 140 l BIO popelnici občan zaplatí 800 

Kč za rok.  

 

• Za každou další 240 l BIO popelnici občan zaplatí 1 600 

Kč za rok. 

 

• Pokud občan bude chtít místo 140l BIO popelnice, kte-

rou má nyní zdarma větší 240 l BIO Popelnici, zaplatí 

800 Kč za rok. 

 

Prázdné BIO popelnice, které občané již nebudou potřebovat, 
nebo za které nebudou chtít platit, bude obec přijímat zpět. O 

termínu, kdy bude obec přijímat zpět BIO popelnice budete 
informováni letákem ve vašich schránkách a hlášením v míst-

ním rozhlase. 
Celkové roční náklady obce za likvidaci odpadů a navýšení cen 

firmou Respono, a.s. pro rok 2021. 

 
 

Marek Doležal, starosta 

  2017 2018-2020 
nově  
2021 

Děti do 15 let 250 0 300 

Děti 15 - 18 let 500 0 500 

Dospělí 500 500 500 

Důchodci nad 65 let 500 0 500 

Důchodci nad 80 let 500 0 0 

Invalidní důchodce 500 0 0 

  Celkem ročně 
Navýšení pro 

2021 o 3% Vývoz 

papír (3ks) 26 108,22 Kč 26 889,00 Kč 1x7 

sklo (6ks) 13 537,80 Kč 13 943,94 Kč 1xměsíc 

plasty 
(5ks) 47 971,68 Kč 49 410,85 Kč 2x7 

Bio 140l 
(60ks) 47 863,92 Kč 49 299,60 Kč 23xkomb. 

bio 240l 
(81ks) 125 342,64 Kč 129 102,66 Kč 23xkomb. 

TKO (457 
občanů) 190 196,55 Kč 195 874,77 Kč 1x14 

Celkem 451 020,81 Kč 464 520,82 Kč   

Další náklady spojené s likvidací odpadů 

2 x kontejner jaro 14 000,00 Kč 

2x kontejner podzim 10 000,00 Kč 

elektroodpad září 9 200,00 Kč 

elektroodpad jaro zrušen - covid 

vývoz Respono občané 6 000,00 Kč 

Celkově vybráno od občanů 119 501,00 Kč 

Celkové náklady za 2020 490 220,00 Kč 
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Rozpočet obce  

       Obec Radslavice  

   Rozpočet na rok 2021 

ODPA Pol. Příjmy 

Schválený roz-
počet 2020 

Očekávané plnění 
2020 

Schválený rozpo-
čet 2021 

  1111 Daň z příjmů fyzických osob placená plátci 1 400 000,00 1 266 000,00 1 400 000,00 

  1112 Daň z příjmů fyzických osob placená poplatníky 29 000,00 11 100,00 20 000,00 

  1113 Daň z příjmů fyzických osob vybíraná srážkou 115 000,00 126 000,00 130 000,00 

  1121 Daň z příjmů právnických osob 1 100 000,00 853 000,00 820 000,00 

  1122 Daň z příjmů právnických osob za obce 40 000,00 33 440,00 40 000,00 

  1211 Daň z přidané hodnoty 2 700 000,00 2 633 000,00 2 700 000,00 

  1334 Odvody za odnětí půdy ze zeměd. půdního fondu 0,00 3 700,00 0,00 

  1340 Poplatek za komunální odpad 120 000,00 119 501,00 220 000,00 

  1341 Poplatek ze psů 13 000,00 12 455,00 13 000,00 

  1381 Daň z hazardních her 28 000,00 36 767,44 28 000,00 

  1361 Správní poplatky 3 000,00 2 700,00 3 000,00 

  1511 Daň z nemovitých věcí 380 000,00 380 000,00 380 000,00 

  4111 Neinv.př.transfery z všeob.pokl. Správy SR 0,00 569 500,00 0,00 

  4112 Neinv. př. transfery ze SR v rámci souhr.dot.vztahu 92 800,00 92 800,00 98 200,00 

  4216 Ostatní invest. Přijaté transf. Ze státního rozpočtu 0,00 2 495 000,00 0,00 

  4222 Investiční přijaté transfery od krajů 0,00 240 000,00 0,00 

DAŇOVÉ PŘÍJMY 6 020 800,00 8 874 963,44 5 852 200,00 

2310   Pitná voda 200,00 200,00 200,00 

2321   Odvádění a čištění odpadních vod a nakl.s kaly 100,00 100,00 100,00 

3341   Rozhlas a televize 100,00 80,00 100,00 

3392   Zájmová činnost v kultuře 25 000,00 14 431,00 15 000,00 

3399   Ostatní záležitosti kultury,círvkí a sděl.prostř. 45 000,00 41 000,00 0,00 

3429   Ostatní zájmová činnost a rekreace 0,00 2 000,00 3 000,00 

3639   Komunální služby a územní rozvoj j.n. 4 000,00 4 000,00 4 000,00 

3723   Sběr a svoz ost.odpadů (jiných než nebez.a komun.) 0,00 0,00 20 000,00 

3725   Využívání a zneškodňování komun.odpadů 80 000,00 92 514,00 90 000,00 

6171   Činnost místní správy 0,00 43 041,00 0,00 

6330   Převody vlastním fondům v rozpočtech územní úrovně 0,00 3 420 000,00 0,00 

NEDAŇOVÉ PŘÍJMY 154 400,00 3 617 366,00 132 400,00 

PŘÍJMY CELKEM 6 175 200,00 12 492 329,44 5 984 600,00 
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ODPA Pol. Výdaje 

Schválený roz-
počet 2020 

Očekávané plnění 
2020 

Schválený rozpo-
čet 2021 

2212   Silnice 240 000,00 395 000,00 250 000,00 

2219   Ostatní záležitosti pozemních komunikací 20 000,00 142 935,00 1 900 000,00 

2292   Dopravní obslužnost 20 500,00 20 500,00 20 900,00 

2310   Pitná voda 150 000,00 301 795,00 15 000,00 

2321   Odvádění a čištění odpadních vod a nakl.s kaly 20 000,00 428 000,00 10 000,00 

3111   Mateřské školy 915 000,00 1 591 143,65 440 000,00 

3314   Činnosti knihovnické 25 000,00 25 000,00 25 000,00 

3319   Ostatní záležitosti kultury 4 000,00 4 000,00 4 000,00 

3326   Pořízení,zachování a obnova hodnot nár.hist.povědo 30 000,00 34 000,00 60 000,00 

3341   Rozhlas a televize 30 000,00 540,00 15 000,00 

3392   Zájmová činnost v kultuře 150 000,00 200 000,00 150 000,00 

3399   Ostatní záležitosti kultury, církví a sděl. prostř. 220 000,00 135 000,00 120 000,00 

3419   Ostatní tělovýchovná činnost 100 000,00 100 000,00 80 000,00 

3421   Využití volného času dětí a mládeže 0,00 3 900 000,00 100 000,00 

3631   Veřejné osvětlení 100 000,00 75 000,00 155 000,00 

3639   Komunální služby a územní rozvoj j.n. 400 000,00 220 000,00 100 000,00 

3721   Sběr a svoz nebezpečného odpadu 30 000,00 13 000,00 30 000,00 

3722   Sběr a svoz komunálních odpadů 400 000,00 510 000,00 500 000,00 

3723   Sběr a svoz ost.odpadů(jiných než nebez.a komun.) 30 000,00 30 000,00 30 000,00 

3745   Péče o vzhled obcí a veřejnou zeleň 400 000,00 250 000,00 300 000,00 

5213   Krizová opatření 2 000,00 30 311,30 60 000,00 

5512   Požární ochrana - dobrovolná část 150 000,00 60 000,00 60 000,00 

6112   Zastupitelstva obcí 800 000,00 818 000,00 830 000,00 

6115   Volby do zastupitelstev územních samosprávných cel. 0,00 25 579,86 0,00 

6171   Činnost místní správy 1 000 000,00 1 000 000,00 1 000 000,00 

6310   Obecné příjmy a výdaje z finančních operací 2 400,00 2 900,00 3 000,00 

6320   Pojištění funkčně nespecifikované 12 700,00 21 606,00 22 000,00 

6330   Převody vlastním fondům v rozpočtech územní úrovně 0,00 3 420 000,00 0,00 

6399   Ostatní finanční operace 40 000,00 33 440,00 40 000,00 

6402   Finanční vypořádání minulých let 12 400,00 13 119,00 15 700,00 

VÝDAJE CELKEM 5 304 000,00 13 800 869,81 6 335 600,00 

OD-
PA Pol. 

  Schválený 

rozpočet 2020 

Očekávané plnění 

2020 

Schválený 

rozpočet 2021 

  8115 Financování -871 200,00 1 308 540,37 351 000,00 

FINANCOVÁNÍ 
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Víceúčelové hřiště v Radslavičkách 

Letos na podzim byla dokončena první etapa výstavby nového 

víceúčelového hřiště v Radslavičkách, kterou realizovala firma 

Hřiště.cz. Podrobně o průběhu výstavby a navazujících kom-

plikacích psal již místostarosta Ing. Milan Pazdera v minulém 

zpravodaji, proto se nebudu rozepisovat o technických detai-

lech. 

Dostali jsme možnost získat dotaci 80 % na vybudování nové-

ho víceúčelového hřiště. Pokud jako řádný hospodář a správce 

majetku obce dostanu šanci čerpat tyto peníze a investovat je 

do podobného projektu a neudělal bych to – nebyl bych dobrý 

hospodář. A že na celou přípravu máme jen dva měsíce – s tím 

se musíme vyrovnat.  

Proto mně udivují reakce některých občanů, kteří neustále pou-

kazují na to, kolik to stálo peněz. Ptají se, zda to bylo potřeba, 

že je postaveno všechno špatně, že se mělo udělat něco tak či 

onak. Osobně mi vůbec nevadí konstruktivní kritika, ale musí 

být založená na ověřených faktech a zkušenostech ze součas-

nosti, a ne z doby předlistopadové. Samotného mě překvapilo, 

když se bavím s těmito lidmi, že vůbec nemají představu, ja-

kým způsobem dnes funguje legislativa přidělování dotací, 

povolování staveb, výběrů dodavatelů, subdodavatelů apod. 

Chtěl bych zde poděkovat Ing. Romaně Řičánkové a Janě 

Szkutové, které se na akci podílely velkým dílem svého osob-

ního času při kontrolách a náročných jednáních s realizační 

firmou Wagner. Na výběr této firmy jako subdodavatele zem-

ních a stavebních prací jsme neměli žádný vliv a komunikace s 

touto firmou nebyla vůbec jednoduchá. Pro mě osobně byla 

tato celá akce velkým ponaučením pro budoucí projekty.  

Myslím si, že po všech těch nepředvídatelných komplikacích s 

kanalizací pod hřištěm, několikanásobném prodlužováním ter-

mínů, první vlně Covidu, letošnímu deštivému počasí, jsme 

první etapu výstavby zvládli dobře a máme v Radslavičkách 

krásné nové hřiště. 

Druhá etapa výstavby bude spojená s projektem realizace 

chodníku v Radslavičkách, o kterém budu psát v dalším člán-
ku. U hřiště se bude realizovat chodník a parkovací stání. Záro-

veň se ještě budou dolaďovat terény v bezprostřední blízkosti 
hrací plochy. Konečné zprovoznění víceúčelového hřiště bude 
po realizaci těchto prací. Doufáme, že někdy na jaře příštího 

roku. Níže uvádíme přehlednou tabulku nákladů. 
 
 

Marek Doležal, starosta 

Víceúčelové hřiště v Radslavičkách 

Sportovní areál (hřiště,zeleň,altán,WC,VO) 

Firma Cena Popis 

Timoris 6 050 Kč Příprava a zpracování dotace (leden 2019) 

Ing. Řičánková 19 500 Kč Zpracování PD, územní souhlas (7/2019) 

Timoris 84 700 Kč Výběrové řízení, dokumenty pro Rozhodnutí 

hřiště.cz 1 387 882 Kč dílčí plnění SOD 

Timoris 30 190 Kč bonus ze získané dotace 

Wagner 7 089 Kč altán - přípojka vody 

Wagner 788 Kč altán - přípojka vody 

Wagner 57 579 Kč oplocení 

hřiště.cz 2 229 775 Kč konečné plnění SOD 

Ing. Řičánková 68 000 Kč dozor 

Timoris 35 000 Kč závěrečné vyhodnocení 

Geodet 17 000 Kč geometrické plány 

Celkem 3 943 553 Kč   

Kanalizace pod hřištěm 

firma cena popis 

Wagner 282 473 Kč splašková kanalizace 

Wagner 31 385 Kč splašková kanalizace 

Ing. Řičánková 5 000 Kč dozor 

Celkem 318 859 Kč   

  Celkové náklady 4 262 413 Kč 

Dotace 2 495 008 Kč 

Náklady obce 1 767 405 Kč 
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S narůstajícím počtem osobních aut se zhoršuje i situace chod-

ců v celé obci. Z tohoto důvodu se zastupitelstvo obce rozhod-

lo řešit bezpečnost chodců v Radslavičkách. Obec vybuduje 

nový chodník od autobusové zastávky na točně směrem ke 

zvoničce.  

Chodník povede po pravé straně podél nového hřiště, před 

domem Alánových a dále směrem ke zvoničce a zatím bude 

ukončen u nájezdu Ing. Dolejše, před domem Radslavice č. p. 

29. V úseku kolem nového hřiště bude navíc zbudováno sou-

běžně s chodníkem i několik míst pro podélné parkování.  

Podél hřiště vznikne i malá opěrná zídka do které se ukotví 

nové oplocení a zároveň se dorovná celý  terén s výškou hrací 

plochy. Realizaci chodníku vyhrála v soutěži firma VHS Stav-

by a.s. Realizace bude probíhat na jaře 2021 v objemu cca 

1 011 000 Kč. 

Finančně je výstavba z 80 % zajištěna z dotace MMR a to 

částkou 800 000 Kč. Dotaci pro nás zařizuje místní akční sku-
pina Hanácký venkov se sídlem v Doloplazech, které je obec 
členem již několik let. 

Marek Doležal, starosta 

Chodník v Radslavičkách - bezpečnost 

na prvním místě 

Víceúčelové hřiště v Radslavičkách, chodník v Radslavičkách 



12  

Opěrná zeď, výkup pozemků 

Oprava opěrné zdi kopeček Příhon 
Zastupitelstvo obce v tomto roce schválilo investiční akci re-

konstrukce opěrné zdi v Radslavicích. Tento projekt se připra-

vuje skoro dva roky. Prvotní myšlenka na rekonstrukci se obje-

vila potom, co se ve zdi začaly objevovat výdutě a praskliny na 

jaře roku 2019. Obec nechala zpracovat statický posudek celé 

zdi z něhož vyplynulo, že je potřeba provést lokální opravu 

největší výdutě. Ta byla opravena a další statický posudek byl 

vypracován rok po lokální opravě. Druhý statický posudek již 

potvrdil skutečnost, že celá zeď je v pohybu, a proto bylo důle-

žité okamžitě jednat. 

Celá realizace je velmi náročná na organizaci, projekční čin-

nost, zabezpečení, výběr dodavatele prací apod. Obec již dva 

roky vykupuje pozemky nad opěrnou zdí. Je to z důvodu, aby 

obec mohla získat alespoň částečnou dotaci. I výkupy pozemků 

jsou poměrně komplikované, např. po vyměření a návrhu roz-

dělení parcel nesouhlasil úřad územního plánování ve Vyškově 

s navrženým rozdělením a geometrické plány jsme museli ne-

chat překreslovat.  

Nová opěrná zeď je podle projektové dokumentace, kterou 

zpracoval Ing. Miroslav Řičánek, navržena jako svislá a mono-

litická. Dojde ke zvětšení prostoru před rodinnými domy o cca 

60 cm a tím i zlepšení průjezdnosti pro místní obyvatele. Po-

vrch komunikace nad opěrnou zdí zůstane ze žulových kostek. 

Společně doufáme, že při realizaci tohoto velkého projektu 

bude vše probíhat podle plánu a doufejme, že při demolici pů-

vodní zdi a odkrytí komunikace nebudeme muset řešit nějaké 

nemilé překvapení v podobě rozbité kanalizace nebo vodovodu. 

Výběrové řízení na dodavatele stavby probíhalo v souladu se 

zákonem o veřejných zakázkách on-line na webu “vhodne-

uverejneni.cz”. Výběrové řízení pro obec realizuje právní firma 

PMA Advisory, která zajišťuje administraci celé zakázky a i 

samotné smlouvy o dílo. Hodnotící komise doporučila zastupi-

telstvu ke schválení nejlevnějšího dodavatele stavby firmu ED-

MA s.r.o. Drnovice za cenu 3.199.288,32 Kč. Zastupitelstvo 

obce souhlasilo s návrhem komise a pověřilo starostu Marka 

Doležala podpisem smlouvy.  

Firma Edma s.r.o. obratem zakázku odmítla s tím, že souběžně 

vyhrála jinou větší zakázku, které dávají přednost. Druhý účast-
ník v pořadí je firma Navláčil stavební firma s.r.o. Zlín za cenu 

3.599.000,00 Kč. Tuto firmu nyní vyzýváme k součinnosti a 
podpisu smlouvy. Realizace stavby by měla probíhat v rozmezí 

jaro/léto 2021 a je potřeba v tomto období počítat s omezením 
provozu na silnici mezi hostincem u Karla a točnou v Radsla-
vičkách. 

 
 

Marek Doležal, starosta 

Obec Pustiměř začala s vykupováním pozemků pod „zkratkou“ 
mezi silnicí z Radslavic do Pustiměře a silnicí 1. třídy u letiště. 

Záměr je jednoduchý - Pustiměř potřebuje nutně odlehčit do-
pravě a má záměr rekonstrukce zkratky a vybudování obchvatu 

Pustiměře. A opravdu jim není co závidět, když ráno před sed-
mou hodinou a odpoledne kolem čtvrté tudy projíždějí kolony 

vozidel s vojáky cestujícími ze zaměstnání. Zastupitelstvo roz-
hodlo o prodeji obecních pozemků na této „zkratce“ a smlouva 

byla již podepsána. Podle vyjádření starosty Mgr. Smékala se 
zatím podařilo vykoupit jen asi 20% pozemků. Na dalším po-

stupu se intenzivně pracuje. Budeme Pustiměři držet palce ať 
se jim to podaří, protože není pochyb, že případná rekonstrukce 

„zkratky“ bude prospěšná i pro nás. 
 
 

Marek Doležal, starosta 

Obec Pustiměř vykupuje pozemky 
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Pomník „40 růží“, chodník u fotbalového hřiště, parkování u kulturního domu 

Radslavák — Prosinec 2020  

Vzhledem ke špatné situaci s parkováním vozidel v 
obci, a to zejména v okolí kulturního domu, zastupi-

telstvo obce rozhodlo o vybudování odstavného par-
koviště, které by mělo odlehčit současné dopravní 

situaci. Parkoviště s kapacitou 8 parkovací míst pro 
kolmé stání bude vybudováno na pozemku mezi 

obecní studnou a trafostanicí. Odhadovaná cena reali-
zace projektu je 650 000 Kč. Projekt by měl být reali-
zován v roce 2021. S investicí se počítá v návrhu roz-

počtu pro rok 2021. 
 

 
 

 
 

Marek Doležal, starosta 

Během letních prázdnin vznikl spojovací chodník me-
zi odpočinkovou zónou u fotbalového hřiště a parko-

vištěm u státní silnice. Horní vrstva chodníku je polo-
žena z asfaltového recyklátu. Recyklát jsme získali 

zadarmo při rekonstrukci povrchu vozovky během 
prázdnin, kdy se měnil výtlak vodovodu ve spodní 

části Radslavic. Recyklát byl zadarmo a chodník sta-
věla firma VHS Stavby a.s. Tato firma současně dělala 
i vozovku. Projekt se proto podařilo zrealizovat ve 

velmi krátkém čase a za velmi dobrou cenu. Spojovací 
chodník využívají nejen občané při procházkách naší 

obcí, ale hlavně lidé, kteří přijedou autem na akci ko-
nanou na fotbalovém hřišti a přímou cestou se tak 

snadno dostanou do areálu. Parkoviště společně s tím-
to chodníkem významně ulehčují dopravní situaci 

kolem fotbalového hřiště v době konání soutěží, kdy 
hlavní komunikace bývala ucpaná odstavenými auty a 
chodci se volně pohybovali po vozovce. 

 
Marek Doležal, starosta 

Chodník u fotbalového hřiště 

Parkovací místa u kulturního domu 

Pomník obětem vyhlazení Lidic a Ležáků v roce 

1942, který je umístěn u obecního úřadu prochází 

renovací. Protože byl pomník zarostlý neudržova-

nými Thujemi, tak mnozí občané ani nevěděli, že 

tam nějaký pomník je.  

Nová výsadba zelených habrů lemujících zeď u 

školky brzy vytvoří listnatou stěnu. Habry se budou 
skvěle doplňovat se 40 ks růží a dalších květin, 
které navrhla a realizovala Ing. Martina Jurová 

(Paráčková). Po zimě se bude realizovat další etapa. 
Budeme renovovat text, žulovou desku pomníku a 

proběhnou jeho drobné opravy.  

 

Marek Doležal, starosta 

Pomník „40 růží“ osázen novou zelení 
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Nové sportoviště 

Nové sportoviště u fotbalového hřiště 
S krásnou myšlenkou přišli v roce 2018 ve volebním programu 

místostarosta Ing. Milan Pazdera a starosta Marek Doležal. V 

roce 2017 byla vykoupená plocha v poli vedle spojovacího 

chodníčku mezi hasičskou tréninkovou nádrží a místní asfalto-

vou komunikací u fotbalového hřiště. Tato plocha by  měla 

posloužit k dostavění ploch pro aktivní odpočinek a tím uzavřít 

celistvost celého projektu areálu pro aktivní odpočinek v Rad-

slavicích. 

Takřka na jednom místě by měly vyrůst prostory pro vyžití jak 

malých dětí, teneegerů i dospělých, kteří budou chtít aktivně 

trávit volný čas na čerstvém vzduchu. Vzhledem k předpoklá-

danému nárůstu počtu obyvatel v souvislosti s novými plocha-

mi pro výstavbu RD v územním plánu, budou tyto plochy čím 

dál více potřebné a využívané. V rozpočtu pro rok 2021 jsme 

zatím finance na realizaci této vize nenašli. Krize okolo Covid- 

19 zasáhla silně i obecní rozpočty, ale budeme doufat, že se 

situace v příštích letech zlepší a podaří se tuto vizi dokončit. 

Marek Doležal, starosta 
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Obnova dětského hřiště, Včelaři 

Radslavák — Prosinec 2020  

Včely a terapie 

Včely jsou největším zázrakem přírody a po tisíciletí jsou spja-
ty s člověkem. Kromě medu, propolisu, pylu apod. existuje i 
včelí (úlový) vzduch. Jedná se o výpary vzduchu, které jsou 
směsicí odpařovaných látek z medu, propolisu, larev, pylu, 
mateří kašičky, silic a dalších těkavých látek. Včelí vzduch se 
doporučuje také proto, že vnitřní prostor úlu je sterilní 
(propolis). Včelí vzduch pomáhá při bronchitidě, astmatu, aler-
giích, chronických onemocněních plic, oslabení imunitního 
systému, náchylnosti k infekcím, chronických bolestech hlavy, 
migrénám, stresu a depresi. Léčba úlovým vzduchem byla za-
řazena do apiterapie v roce 2005 na základě výzkumu Dr. Eber-
harda z Institutu Maxe Plancka v Mnichově.  
Dýchání úlového vzduchu je v České republice v počátcích. V 
zahraničí je tato metoda používána již několik desetiletí a jsou 
zaznamenány velké přínosy pro nemocné. Vdechovaný vzduch 
se přes plíce dostává přímo do těla, působí tedy samozřejmě 
nejvíce na plicní tkáň. Doporučuje se dvakrát až třikrát týdně 
po 40 minutách. Léčba je individuální a při potížích je třeba 
kontaktovat lékaře. K inhalaci je možné využít několik metod. 
První je přirozené dýchání v apidomku, kde můžeme dýchat 
úlový vzduch i bez masky. Dalšími dvěma možnostmi je dý-
chání maskou buď s motorovým pohonem nebo bez něj. Masku 
s pohonem je dobré využít při akutní fázi onemocnění, když 
např. astmatik nemůže udýchat odpor masky a trubice. Takže je 
třeba vzduch do masky vhánět. Pro aktivní dýchání, posílení 
svalstva a rehabilitaci po onemocnění je ovšem nutné dýchat 
aktivně sám bez pohonu. 

V úlu je určité množství vzduchu, asi 75 litrů. Úlový vzduch 
díky pohybu včel cirkuluje. Vzduch z jednoho úlu se doporuču-
je využívat asi po dobu 10-12 minut, to znamená že k jednomu 
úkonu je potřeba využít minimálně troje včelstva. Z hlediska 
včelstva je nutné dbát na jeho regeneraci. Úlový vzduch má své 
opodstatnění, zabraňuje vysoušení mateří kašičky, je teplý pro 
rozvoj včelího plodu, obsahuje propolis pro odstranění choro-
boplodných zárodků apod.  
Apiterapie pomocí úlového vzduchu se může využívat při ak-
tivní činnosti včelstev (letní měsíce). Samozřejmě tato činnost 
musí podléhat všem předpisům veterinárním i zdravotním. Jed-
na z prvních farem se nachází nedaleko Tlumačova a Včelař-
ství Kunvald. 

Alán Jan, ZO ČSV Vyškov  

Obnova dětského hřiště v Radslavičkách 
Další plánovanou etapou na horním hřišti v Radslavičkách je 

obnova dětského hřiště. V roce 2021 je nachystano více projek-

tů k realizaci. Proveditelnost této etapy je zcela závislá na dota-

cích. Celková rekonstrukce je rozpočtována na 611 000 Kč s 

DPH. Jsou zde započítány herní prvky a jejich usazení, lavičky 

a zemní práce. Žádost o dotace byla podána na MMR 

(Ministerstvo pro místní rozvoj), tak doufáme, že se nám ji 

podaří získat. Při získání dotace se začne s realizací po ukonče-

ní prací na chodníku. Pokud bychom dotaci nedostali, pokusí-

me se na hřiště dosadit alespoň nějaké herní prvky. To by bylo 

ještě předmětem jednání. Držme pěsti. 

Jana Szkutová 
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Baťův kanál 

Baťův kanál 
V sobotu 19. září 2020 uspořádala obec Radslavice zájezd pro 

občany na Baťův kanál. V rámci vládních opatření nebylo do 

poslední chvíle jisté, zda se zájezd uskuteční. Nakonec nám 

situace přála a vyšlo nám i nádherné počasí. Díky velkému 

zájmu občanů, byl zájezd kapacitně naplněn.  

Plavba začínala v přístavišti ve Strážnici, kde pro nás byla při-

pravena vyhlídková loď s průvodcem. Cílem plavby bylo pří-

staviště v Petrově. Plavili jsme se nejkrásnější částí Baťova 

kanálu, proplavili jsme plavební komorou s rozdílem hladiny 

2,8 m. Celou cestu nám zpříjemnila průvodkyně svým odbor-

ným výkladem o historii a nedotčené přírodě. Spokojené byly i 

děti, protože celou cestu strávily na přídi lodi.  

V Petrově jsme měli přestávku, kde jsme se občerstvili a vyra-

zili jsme zpět do přístavu ve Strážnici. Protože nám přálo poča-

sí, rozhodli jsme se ještě prohlédnout okolí ve Strážnici. Plní 

dojmů a zážitků jsme vyrazili zpět domů. 

Na příští rok v dubnu máme v plánu opět zájezd do Muzea Olo-

mouckých tvarůžků v Lošticích. 
 

Věra Marková, Romana Řičánková, Lenka Konečná  
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   Baťův kanál, Mikulášská nadílka, betlém 

Radslavák — Prosinec 2020  

Mikulášská nadílka a betlém 

Letošní Mikulášská nadílka proběhla v naší obci netradičně. V předvečer svátku sva-
tého Mikuláše obcházel Mikuláš v doprovodu anděla a čerta stavení a obdarovával 

sladkostmi a ovocem hodné děti. I když se některé děti neubránily pláči, jelikož za 
oknem stále nakukoval čert, měly i tak hezký zážitek. 
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Den dětí 

Den dětí 
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Mateřská škola, cvičení žen 

Podzimní tvoření 

V naší mateřské škole máme všichni rádi podzim. Nejen pro 

jeho pestré barvy, ale hlavně pro množství krásných přírodnin, 

se kterými si děti rády hrají a tvoří z nich podzimníčky a skřít-

ky. Už v září začínáme sbírat na vycházkách vše, co nás zauj-

me v lese, na zahrádkách, při výpravách do stráně za naší ma-

teřskou školou. Děti mají také za úkol sbírat při vycházkách 

s rodiči barevné listy. 

Krásně zbarvené listí použijeme na vytvoření obrázků, otisků, 

strašidýlek a listových skřítků. Sledujeme různé tvary listů, 

poznáváme, z jakých stromů pochází a pojmenujeme všechny 

jeho barvy. Vyrábíme z dýní strašidýlka, zvířátka a vyzdobíme 

si hezky naši třídu a zahradu. 

S oříšky a kaštany si zahrajeme ve třídě didaktické i námětové 

hry. Počítáme, přiřazujeme, vyskládáme obrázky a hrajeme si 

na veverky, které si shromažďují zásoby na zimu. 

Na školní zahradě sbíráme z našich ořešáků oříšky, které pak 

s dětmi použijeme při pečení něčeho dobrého. 

K oblíbeným podzimním aktivitám patří ochutnávka ovoce a 

zeleniny, kterou si děti přinesou ze svých zahrádek. 

Prostě podzim je krásný čas plný barev, chutí i vůní a je potře-

ba se umět těšit z každé hezké chvíle, kterou můžeme prožít. 

 

Mgr.Lenka Dvořanová,DiS. 

ředitelka školy 

Nic nás nezastaví 
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Tělovýchovná jednota 

TJ 

Vážení spoluobčané a členové, dovolte, abych připomněl, co 
se událo v období od posledního článku. 
Letos proběhly legislativní změny a sport je nyní organizován 
pod hlavičkou Národní sportovní agentury (NSA), kam se také 
všechny TJ registrují, chtějí-li dosáhnout např. na dotační pro-
gramy atd. Doufejme, že se jim povede dobře. Zajímavé věci 
se dějí ve vedení FAČRu, snad půjde vše dobře a rychle a situ-
ace ve fotbalovém prostředí se zlepší. Nechme se překvapit. 
V sobotu 27. června se konal každoroční turnaj v malé kopané, 
završený koncertem kapely Allrox. Celý den bylo nádherně a 
kvalitním výkonům tak nic nebránilo. Týmy Rapidu braly dru-
hé (mladí) a čtvrté místo. Turnaj vyhrál tým Ptáček (koupelny) 
a bronz brali Pustiměřští. Děkujeme rozhodčím, sponzorům, 
Jirkovi Hučíkovi, všem ze zázemí turnaje i hráčům a divákům 
za účast. Po skončení turnaje jsme popřáli jubilantům. Kulaté 
narozeniny letos z našich členů slaví Martinka Hučíková, An-
tonín Fiala, Zdenek Jelínek ml., Josef Sedlák a Milan Pazdera. 
Prvním třem jsme stihli popřát na hřišti (viz. foto). Všem přeji 
vše nejlepší a hodně zdraví a sil do dalších let. Moc oceňuji 
jejich pomoc a přínos pro klub, TJ a celé obci. Po gratulaci 

jubilantům jsme to s nimi oslavili při koncertu.  
V září jsme ve spolupráci s SDH uspořádali branný závod pro 
děti. Počasí nám letos moc nepřálo, ale mohlo být hůř. Závodu 
se zúčastnilo asi 40 dětí a po pěkných výkonech si rozdělili 
krásné ceny a medaile. Děkujeme všem, kdo pomáhali, ať už 
na stanovištích či v zázemí a především rodině Formánkových, 
bez kterých by závod nebyl. 
Rozjela se nám také nová fotbalová sezona. Ve 3. třídě jsme 
drželi čtvrtou příčku, ovšem pouze 2 body za vedoucími Hošti-
cemi. Po nepovedeném zápase právě v Hošticích jsme najeli na 
vítěznou vlnu a forma některých našich hráčů vzbuzovala re-
spekt, když nás opět zastavili kvůli pandemii. 
Na závěr vás zvu 31. prosince na hřiště na tradiční fotbálek 
mladých proti zkušeným. Letos pro vás bohužel nemůžeme 
připravit zabijačkové dobroty. Pokud ale situace dovolí, přijďte 
se podívat na fotbal a vypít si lektvar z divotvorného hrnce. 
                                           

 
Jaroslav Konečný 

                  Předseda Tělovýchovné jednoty Radslavice, z.s. 
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TJ 

Radslavák — Prosinec 2020  
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Sbor dobrovolných hasičů 

Sbor dobrovolných hašičů 
Vážení občané, rádi bychom Vás sezná-

mili s činností našeho hasičského sboru 

v roce 2020. 

11. ledna jsme opět zorganizovali lyžař-

ský zájezd pro občany a děti z obce. Ten-

tokrát jsme se vydali do lyžařského stře-

diska Červená Voda – Buková Hora v 

Orlických horách. Zúčastnilo se celkem 

48 občanů s dětmi. Byl to velmi krásný 

zájezd plný zážitků. 

Letošní rok pokračoval ve znamení voleb 

do jednotlivých výborů – i v rámci sborů 

IV. okrsku. 21. února proběhla Valná 

hromada IV. okrsku v Pustiměři 

v hospodě Adélka. Na programu bylo 

mimo jiné volební hlasování do výboru 

IV. okrsku pro roky 2020 - 2025. Byli zvoleni: 

V březnu přišel Covid-19 a náš sbor musel z nařízení OSH 

Vyškov pozastavit veškerou kulturně-společenskou aktivitu 

v obci. Tento stav trval do května, kdy došlo k postupnému 

uvolňování. 

V neděli 3. května byla zorganizována mše svatá na počest sv. 

Floriána v drysickém kostele. Z důvodu pokračujících hygie-

nických opatření nařízených vládou ČR byla mše pouze pro 

max. 15 lidí v kostele (a to jsme museli sedět v lavicích odděle-

ně a minimálně ve dvoumetrové vzdálenosti). Za IV. okrsek se 

tím pádem symbolicky zúčastnili jako delegáti pouze tři hasiči. 

Samozřejmostí byly roušky na ústech a před vstupem jsme si 

museli umýt ruce desinfekcí. 

V termínu 29. 5. – 31. 5. opět zorganizovali naši sportovci sou-

středění, a opět v Nesvačilce. Byly přítomni jak naši borci, tak 

nové posily, to jsou mladí z Radslavic a z Lulče. 

 

A máme tu červen. Tento měsíc byl bohatý na různé události.  

Co je důležité, dochází k rozvolňování zákazů ohledně koro-

naviru. Nyní již můžeme v omezené míře trénovat a scházet se. 

VaK Vyškov rozkopal naše tréninkové hřiště okolo základny 

s vodou, protože zde od Pustiměře až po spodní kapličku 

v Radslavicích opravují (vyměňují roury) vodovodní řad – vý-

tlak. Nemáme tak kde trénovat, všude je bláto a hromady hlíny. 

Okresní výbor ve Vyškově po dohodě se všemi delegáty jed-

notlivých sborů rozhodl, že okresní liga Vyškov přece jen bu-

de. Toto platí ovšem jen pro ty sbory, které o ligu mají zájem. 

Našli se sbory, které odmítli ligu v tomto roce organizovat, 

takže bude méně kol. Náš 21. ročník bude spojen s noční soutě-

ží v září 2020. 

Proroci a meteorologové předpovídali na letošní rok opět velké 

sucho právě z důvodu minimálního zasněžení hor v ČR. Opak 

je ale pravdou. Tento rok je velmi bohatý na srážkové deště. 

Dokonce vznikají lokální záplavy po celé naší republice. Škody 

tak šplhají do stamilionů korun. Tyto záplavy se bohužel nevy-

hnuli ani našemu družebnímu sboru Nemrlov, kdy silný deštivý 

mrak zapříčinil záplavy v této obci. Byli i dvě utonulé ženy. 

V sobotu 14. června tak naši dobrovolníci nasedli do 

hasičského vozidla a vydali se včetně čisticích prostřed-

ků a nářadí našim kamarádům na pomoc při odstraňování 

záplavových škod. Jmenovitě se jednalo o Igora Formán-

ka, Petra Formánka, Lukáše Formánka a Pavla Otevřela. 

Od soboty 4. července je veseleji. Začíná vyškovská liga 

2020. První start byl v Topolanech, kde nastoupili dvě 

družstva mužů. Muži „A“  - čas 17,54 sec = 2. místo na 

soutěži a muži „B“ s časem 22,20 sec. Je nutno připome-

nout, že muži „B“ jsou vlastně dorostenci, kteří skončili 

ve skupině „starší žáci“, takže jim přejeme ty nejlepší 

výsledky a co nejdelší hasičský elán. 

V neděli 12. července byla uspořádána brigáda na dol-

ním hřišti, kde se upravoval terén po vodovodních pra-

cích. Byl srovnán terén a zaseta tráva. 

Starosta IV. okrsku Radslavice František Holub  

Náměstek starosty IV. okrsku Ivo Dofek  

Velitel IV. okrsku Martin Jelínek  
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29. srpna uspořádal SDH Drysice hasičské odpoledne 

v zahradách obecního úřadu v Drysicích. Náš sbor také vyslal 

své delegáty. Byly k vidění ukázky nové techniky SDH Vyškov 

a SDH Drysice. Samozřejmostí bylo vynikající pohoštění. Ak-

ce proběhla za krásného počasí a všem se líbila. 

30. srpna hrál FC Rapid Radslavice proti Bohdalicím okresní 

zápas na hřišti za vesnicí. Této situace jsme využili a spolu 

s fotbalisty jsme na místě popřáli našemu dlouholetému bratro-

vi, kamarádovi, nejstaršímu členovi našeho sboru, Rajmundovi 

Sedláčkovi k jeho kulatým 80 letům mnoho sil a předali jsme 

mu za náš sbor dárkový koš. 

V neděli 13. září proběhlo shromáždění delegátů SDH okresu 

Vyškov v Tučapech, na kterém náš sbor reprezentoval starosta 

SDH František Holub a náměstek starosty bratr Ivo Dofek. 

19. září jsme jako sbor uspořádali další ročník noční soutěže 

v požárním útoku. Z 53 přihlášených družstev přijelo 43. I tak 

to byla největší účast na noční soutěži od doby pořádání.  Velké 

díky patří všem, kteří se podíleli „pod taktovkou“ Lukáše For-

mánka na přípravě, organizaci a chodu soutěže. A že nás by-

lo… rozhodčí, obsluhující, komentátoři, časomíra. Díky patří i 

všem soutěžícím družstvům za rychlý průběh. Soutěž začala v 

19:30 a přesně o půlnoci bylo konečné vyhlášení, myslím na 43 

družstev krásný čas. Důležité je poděkovat také našim sponzo-

rům, díky kterým jsme mohli rozdat hodnotné ceny 20-ti nej-

lepším mužským a 10-ti nejlepším ženským teamům. Samo-

zřejmostí pak byly tři bečky piva prvním třem nejlepším.  Sou-

těž byla započítána také do Vyškovské ligy 2020, která touto 

soutěží skončila. 

V sobotu 3. října jsme uspořádali podzimní sběr kovového 

odpadu. Za krásného počasí jsme posbírali plnou korbu. Opět 

nám servis úklidu prováděl kamarád z Tlumačovského kovo-

šrotu.  

Velmi neradi píšeme do tuto smutnou zprávu. Dne 26. září 

jsme se zúčastnili pohřbu našeho „hasičského táty“, celoživot-

ního hasiče, čestného starosty IV. okrsku, bratra Vladislava 

Adamce z Drysic (89 let). Pohřeb se konal v drysickém kostele 

a po mši byla rakev položena k věčnému odpočinku do hrobu 

na místním hřitově. Cestou na hřbitov doprovázely průvod 

hasičské sirény z hasičských aut celého IV. okrsku. Před polo-

žení rakve do hrobu měl náš starosta IV. okrsku bratr František 

Holub projev na rozloučenou. 

Od září začíná druhá vlna Covid-19. Přesto, že nás téměř po 

celý rok zlobily pochopitelné zákazy a nezbytné opatření ze 

strany vlády ČR, snažili jsme se být co nejvíce aktivní. A snad 

se nám to i v rámci možností podařilo. 

Dovolte nám, abychom vám všem jménem hasičského sboru 

v Radslavicích popřáli krásné vánoční svátky plné radosti a 

štěstí, to samé i v roce 2021. Musíme věřit, že nás už žádná 

nepříjemná opatření nebudou omezovat v naší činnosti a že se 

zase všichni budeme scházet na různých kulturně-sportovních 

akcích. 

František Holub       

starosta SDH Radslavice                                                                                                      

 

Martin Jelínek                                                                                                           

velitel JSDHO Radslavice 
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Ráda bych Vás informovala o využití peněz z minulé sbírky a také, jak bychom chtěli peníze využít v dalším roce. V našem regi-

onu se vybralo 797 324,- Kč. Z této částky bylo možné využít pro potřeby lidí v našem regionu částku 518 260,- Kč a spolufi-

nancovat tak celou řadu větších či menších projektů. Vždy se snažíme získat prostředky z různých grantů a peníze z Tříkrálové 

sbírky využívat pouze jako nezbytnou spoluúčast. Také díky Vaší pomoci byly finance využity: 

• Komunitní centrum Bohumíra Bunži – podařilo se nám rozvinout Centrum denních služeb, kdy jsme ještě díky přeshraniční 

spolupráci s kolegy ze Slovenské republiky mohli tuto službu podpořit o nové stroje, jako např. 3D tiskárnu, gravírovací stroj. 

3D tiskárnu jsme hned na jaře použili k tisknutí ochranných štítů. 

• Vrt a studna na terapeutické zahradě – zahrada slouží klientům Centra denních služeb (mentálně postižení, duševně nemocní, 

senioři), kde se pěstují bylinky, zelenina a to je pak následně zpracováváno našimi klienty. Minulý rok jsme tento projekt zaháji-

li, ale protože je voda velmi hluboko, projekt byl technologicky náročnější, prodražil se a bylo nutné rozložení financí na více 

let. 

• Domácí hospicová péče – nakoupili jsme a rozšířili službu s kompenzačními pomůckami. Nakoupili jsme nová lůžka, oxygená-

tory... 

• Altán na charitní zahradě – naši klienti z Centra denních služeb mají možnost zde trávit volný čas 

• Dofinancovali jsme nákup aut pro Pečovatelskou službu – získali jsme finance z Evropských fondů IROP, ale je potřeba dofi-

nancovat tento projekt, abychom na něj dosáhli. 

Z nové sbírky (2021) bychom rádi: 

• Kofinancovali nový projekt podpory duševního zdraví v terénu (souvisí i se zvýšeným výskytem úzkostí, depresí a dalších one-

mocnění spojených s dopady pandemie nemoci COVID-19) 

• Zvyšovali dostupnost profesionálních sociálních a zdravotních služeb. Bez obnovy aut pro naše pracovnice to však nedokáže-

me. Proto jsme podali projekt na IROP, abychom z Evropských fondů mohli nakoupit auta pro terénní služby. Tento projekt vy-

žaduje částečné dofinancování. 

• Dále poskytovali a rozšiřovali domácí hospicovou péči, aby každý, kdo se rozhodne o svého blízkého postarat až do konce jeho 

života, měl potřebnou oporu a pomoc. 

• Řešení následků pandemie COVID – 19 

• Nový kotel na Chráněné bydlení  

Jsme si vědomi, že tato Tříkrálová sbírka bude jiná a bude probíhat úplně novou formou. Naši prioritou je, aby se koledníci i 

občané cítili bezpečně při koledování. Ještě před samotným koledováním proto budeme situaci konzultovat s Krajskou hygienic-

kou stanicí a řídit se jejich pokyny. Připravenu máme i online koledu a další alternativní způsoby. 

Vaše důvěra je pro nás závazkem a současně povzbuzením pro naši práci. 

Děkuji za Vaši obětavou pomoc a otevřené dveře. 

Ing. Zdeňka Horáková, ředitelka Charity Vyškov 

Charita Vyškov 


